

Legislation will be introduced to encourage fuller provincial and Parliament participation in telecommunications policy-making. The Canadian Film Development Corporation Act will be amended to significantly increase sector participation in the Corporation and to broaden its mandate to encompass development of the recording and publishing industries in Canada.

*Members of the House of Commons,*

During the session you will be asked to appropriate the funds required for the services and payments authorized by Parliament.

You will be asked to approve a number of bills left pending at the dissolution of the previous Parliament.

You will be asked to consider other measures.

*Honourable Members of the Senate,*

*Members of the House of Commons,*

May divine providence guide you in your deliberations.

The Commons withdrew.

His Excellency the Governor General was pleased to retire.

The sitting of the Senate was resumed.

The Honourable Senator Roblin, P.C., presented to the Senate a Bill S-1, intituled: "An Act relating to Railways".

The Bill was read the first time.

The Honourable the Speaker informed the Senate that a copy of the Speech of His Excellency the Governor General had been left in his hands.

The Speech was read by the Honourable the Speaker.

The Honourable Senator Roblin, P.C., moved, seconded by the Honourable Senator Asselin, P.C.:

That the Speech of His Excellency the Governor General, delivered this day from the Throne to the two Houses of Parliament, be taken into consideration at the next sitting of the Senate.

Société de développement de l'industrie cinématographique canadienne sera modifiée de façon à augmenter sensiblement la participation du secteur privé aux activités de la Société et d'élargir son mandat pour y inclure le développement des industries de l'enregistrement et de l'édition au Canada.

*Membres de la Chambre des communes,*

Honorables députés, au cours de la session, vous serez invités à affecter les fonds nécessaires aux services et paiements autorisés par le Parlement.

Vous serez appelés à approuver un certain nombre de projets de loi restés en suspens au moment de la dissolution de la législature précédente, dont la liste sera déposée aujourd'hui, accompagnée de celle des nouveaux projets que le gouvernement a l'intention de vous soumettre.

D'autres mesures vous seront également soumises.

*Honorables membres du Sénat,*

*Membres de la Chambre des communes,*

Puisse la divine Providence vous guider dans vos délibérations.

Les Communes se retirent.

Il plaît à Son Excellence le Gouverneur général de se retirer.

Le Sénat reprend sa séance.

L'honorable sénateur Roblin, C.P., présente au Sénat un Bill S-1, intitulé: «Loi concernant les chemins de fer».

Le bill est lu pour la première fois.

L'honorable Président informe le Sénat qu'il a en main une copie du discours de Son Excellence le Gouverneur général.

L'honorable Président en donne lecture.

L'honorable sénateur Roblin, C.P., propose, appuyé par l'honorable sénateur Asselin, C.P.,

Que le discours de Son Excellence le Gouverneur général soit mis à l'étude à la prochaine séance du Sénat.